
PROTOKÓŁ Nr 4/2020 

 z posiedzenia Komisji  Skarg, Wniosków i Petycji  

Rady Gminy Bielsk Podlaski  

w dniu 20 października 2020 r. 

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 

przy ul. Mickiewicza 46 w godz. 8.00 – 8.36. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni członkowie Komisji: 

1. LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca komisji 

2. MIKOŁAJ KIRYLUK – członek komisji 

3. ALINA KORSZAK – członek komisji 

4. ALINA KRUK – członek komisji 

Zaproszeni: 

1. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

2. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI  

Na posiedzenie przybył również Pan (…..) oraz radny JERZY ONACIK. 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca 

Komisji. 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu Nr 3/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji w dniu 3 września 2020 r. 

2. Rozpatrzenie skargi z dnia 25 września  2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

(dotyczy współpracy z organizacjami pozarządowymi) 

3. Rozpatrzenie skargi z dnia 27 września  2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

(dotyczy nieudostępniania w stosownym terminie informacji publicznej) 

4. Rozpatrzenie skargi z dnia 1 października  2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

(dotyczy braku rzetelnej odpowiedzi Wójta Gminy) 



5. Rozpatrzenie skargi z dnia 6 października  2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

(dotyczy działań na rzecz likwidacji dzikich wysypisk śmieci)  

6. Sprawy bieżące. 

 

Materiały będące przedmiotem posiedzenia zostały przekazane radnym w 

formie elektronicznej. 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

otworzyła  radna  LUCYNA TKACZUK – Przewodnicząca Komisji. W 

związku z sytuacją epidemiczną poprosiła radnych o prawidłowe założenie 

maseczek. 

Na wstępie posiedzenia Wójt Gminy RAISA RAJECKA  zaapelowała o 

sprawne przeprowadzenie posiedzenia komisji. Poinformowała o wystąpieniu  

zakażenia Covid-19 w Urzędzie Gminy. Na prośbę radnej ALINY KORSZAK 

poinformowała, że w najbliższym czasie będzie stworzona możliwość zdalnego 

obradowania.  

Przystąpiono do realizacji porządku posiedzenia. 

 

Ad. 1) Przyjęcie Protokołu Nr 3/2020 z posiedzenia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji w dniu 3 września 2020 r. 

Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu. Protokół został przyjęty w 

głosowaniu jawnym większością głosów (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 0 

głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”). 

 

Ad. 2) Rozpatrzenie skargi z dnia 25 września 2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

Skarga, stanowiąca Załącznik Nr 3 do protokołu, złożona przez Pana 

(…..) w dniu 25 września 2020 r. dotyczy zaniedbań i niewłaściwego 

wykonywania zadania przez Wójta Gminy Bielsk Podlaski w zakresie realizacji 

uchwały Nr XIII/93/2019 Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 listopada 2019 

roku w sprawie przyjęcia  rocznego programu współpracy Gminy Bielsk 

Podlaski z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2020 rok. Przewodnicząca 

Komisji – LUCYNA TKACZUK poinformowała, że skarga została przekazana 

do komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy  w celu jej rozpatrzenia. Pani 

Wójt złożyła na piśmie obszerne wyjaśnienia (Załącznik Nr  4 do protokołu), 

do których członkowie Komisji, do dnia posiedzenia, nie zgłosili uwag. 

Odnosząc się do stanowiska Wójta Gminy, Przewodnicząca Komisji 

powiedziała, że wynika z nich, że program współpracy z organizacjami 

pozarządowymi został sporządzony i uchwalony zgodnie z przepisami.  



Konsultacje przeprowadzono w oparciu o uchwałę Rady Gminy dot. sposobu 

konsultowania oraz zarządzenie Wójta Gminy dot. przeprowadzenia konsultacji 

projektu uchwały Rady Gminy Bielsk Podlaski dot.  przyjęcia programu  

współpracy na 2020 rok. Wykaz organizacji pozarządowych z terenu Powiatu 

Bielskiego, których rejestr prowadzi Starostwo Powiatowe, jest dostępny dla 

wszystkich zainteresowanych, zarówno instytucji publicznych, jak i 

mieszkańców, nie ma więc potrzeby tworzenia dodatkowego rejestru.  

Przewodnicząca Komisji zgodziła się ze stanowiskiem Wójta Gminy  o 

potrzebie wymiany informacji między poszczególnymi podmiotami na temat 

funkcjonowania organizacji pozarządowych, podkreśliła, że do współpracy nie 

zobliguje żaden program, jeśli nie ma obustronnej woli i inicjatywy do jej 

prowadzenia. LUCYNA TKACZUK poinformowała, że sama jest członkiem 

stowarzyszenia, podzieliła się doświadczeniami z tej pracy, m.in. podczas 

organizacji turnieju, czy współpracy z Kołem Gospodyń Wiejskich. Podkreśliła, 

że Skarżący bardzo dobrze posługuje się internetem, więc ma możliwość 

pozyskania wiedzy na interesujący Go temat. Przewodnicząca zwróciła również 

uwagę, że występująca pandemia nie stwarza aktualnie warunków do 

organizowania spotkań. Dodała, że zakres współpracy z organizacjami 

pozarządowymi jest corocznie przedstawiany Radzie Gminy, jak dotąd nie było 

uwag co do zakresu tej współpracy oraz  ilości podmiotów, z którymi Gmina 

współpracuje. Z realizacją programu współpracy za 2020 rok, Rada Gminy 

zapozna się najpóźniej do końca maja 2021 roku. 

Członkowie Komisji nie zgłosili innych uwag, natomiast radny 

MIKOŁAJ KIRYLUK stwierdził, że  wszystkie złożone skargi są bezzasadne i 

należy je odrzucić. 

Wobec braku innych uwag, Przewodnicząca Komisji zarządziła 

głosowanie - kto jest „za” uznaniem skargi za bezzasadną ? W głosowaniu 

jawnym Komisja  większością głosów (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 0 

głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) przyjęła wniosek o skierowanie 

na sesję Rady Gminy wniosku o uznanie skargi z dnia 25 września 2020 r. na 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski za bezzasadną. Opinia komisji wyrażona w tym 

głosowaniu zostanie przekazana Przewodniczącemu Rady Gminy. 

 

Ad. 3) Rozpatrzenie skargi z dnia 27 września 2020 r.  na działania Wójta 

Gminy Bielsk Podlaski. 

Skarga, stanowiąca Załącznik Nr 5 do protokołu, złożona przez Pana 

(…..) w dniu 28 września 2020 r. dotyczy nieudostępniania przez Wójta Gminy 

w stosownym terminie informacji publicznej. 

Przewodnicząca Komisji – LUCYNA TKACZUK poinformowała, że 

skarga została przekazana do komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy  w 

celu jej rozpatrzenia. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, Pani Wójt 

złożyła na piśmie obszerne wyjaśnienia (Załącznik Nr  6 do protokołu). Radni 



otrzymali materiały w formie elektronicznej, do dnia posiedzenia komisji nie 

zgłosili uwag. 

Odnosząc się do wyjaśnień Wójta Gminy, Przewodnicząca Komisji 

powiedziała, że wynika z nich brak naruszenia terminu udzielenia odpowiedzi 

na wniosek o udzielenie informacji publicznej, zgodnie z obowiązującymi w 

tym zakresie przepisami. Podała terminy złożenia wniosków oraz terminy 

udzielonych odpowiedzi. Do Skarżącego wysłano wezwanie o wykazanie, że 

uzyskanie wnioskowanej informacji jest szczególnie istotne dla interesu 

publicznego. Skarżący uznał to za przejaw arogancji. Przewodnicząca zwróciła 

uwagę, że zastanawiające jest, że Skarżący nie odpowiedział na wezwanie i nie 

uzasadnił wniosku, skoro informacje, o które prosił były tak ważne. LUCYNA 

TKACZUK zwróciła uwagę, że ilość wniosków zgłaszanych przez Skarżącego 

wymaga od pracowników urzędu dużego nakładu pracy, przepisywanie w tabeli 

treści, o które wnioskował, jest czasochłonne, jest to informacja przetworzona,  

a w Urzędzie Gminy nie ma odrębnego stanowiska do załatwiania wniosków o 

udostępnienie informacji publicznej. Należy przy tym pamiętać, że  pracownicy 

urzędu wykonują inne również terminowe zadania nałożone przepisami prawa 

na samorząd. Przytoczone w stanowisku Wójta Gminy orzecznictwo sądów 

potwierdza prawidłowość postępowania w tym zakresie. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Powiedziała, że łatwiej byłoby Jej podjąć decyzję co do oceny zasadności 

złożonej skargi, gdyby wiedziała, czego dotyczyły wnioski o udzielenie 

informacji publicznej. Zdaniem radnej spotkanie radnych na posiedzeniu 

komisji należy wykorzystać do prowadzenia rozmowy na ten temat. 

Przewodnicząca Komisji LUCYNA TKACZUK 

- Powiedziała, że radna ma prawo dowiedzieć się o przedmiocie złożonych 

wniosków.  Po tym stwierdzeniu odbyła się między radnymi wymiana zdań na 

temat obciążenia pracą pracowników oraz warunkach pracy Urzędu Gminy w 

czasie panującej pandemii.   

Wobec braku innych uwag, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie - 

kto jest „za” uznaniem skargi za bezzasadną ? W głosowaniu jawnym Komisja  

większością głosów (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 

głos „wstrzymujący się”) przyjęła wniosek o skierowanie na sesję Rady Gminy 

wniosku o uznanie skargi z dnia 27 września 2020 r.  na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski za bezzasadną. Opinia komisji wyrażona w tym głosowaniu zostanie 

przekazana Przewodniczącemu Rady Gminy. 

 

Ad. 4) Rozpatrzenie skargi z dnia 1 października 2020 r.  na działania 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 



Skarga, stanowiąca Załącznik Nr 7 do protokołu, złożona przez Pana 

(…..) w dniu 1 października 2020 r. dotyczy braku rzetelnej odpowiedzi Wójta 

Gminy. 

Przewodnicząca Komisji – LUCYNA TKACZUK poinformowała, że 

skarga została przekazana do komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy  w 

celu jej rozpatrzenia. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, Pani Wójt 

złożyła na piśmie obszerne wyjaśnienia (Załącznik Nr  8 do protokołu). Radni 

otrzymali materiały w formie elektronicznej, do dnia posiedzenia komisji nie 

zgłosili uwag.  

Odnosząc się do wyjaśnień Wójta Gminy, Przewodnicząca Komisji 

powiedziała, że Skarżącemu udzielono odpowiedzi na złożony przez Niego 

wniosek, dołączając jednocześnie kopie faktur potwierdzające wydatki w 

zakresie objętym wnioskiem.  Po złożeniu skargi, przeanalizowano dokumenty, 

po czym stwierdzono, że przez omyłkę pracownika nie dostarczono skarżącemu 

dwóch opłaconych faktur za odłów psów. Odpowiedź uzupełniono  przesyłając 

skarżącemu brakujące kopie faktur. W swoim stanowisku Wójt  Gminy 

wyjaśnia  również, dlaczego zbilansowane przez Skarżącego wydatkowane 

kwoty nie są porównywalne, przedstawiono szczegółowe rozliczenie 

poniesionych wydatków. Przewodnicząca Komisji dodała, że po zgłoszeniu  

przez Skarżącego niezgodności, popełniona przez pracownika omyłka została 

sprostowana. Łatwo o taką pomyłkę podczas kserowania takiej ilości 

dokumentów.  Przewodnicząca Komisji powiedziała, że nie widzi też podstaw 

do przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną. 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie - kto jest 

„za” uznaniem skargi za bezzasadną ? W głosowaniu jawnym Komisja  

większością głosów (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 

głos „wstrzymujący się”) przyjęła wniosek o skierowanie na sesję Rady Gminy 

wniosku o uznanie skargi z dnia 1 października 2020 r. na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski za bezzasadną. Opinia komisji wyrażona w tym głosowaniu zostanie 

przekazana Przewodniczącemu Rady Gminy. 

 

Ad. 5) Rozpatrzenie skargi z dnia 6 października 2020 r.  na działania 

Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

Skarga, stanowiąca Załącznik Nr 9 do protokołu, złożona przez Pana (….) w 

dniu 6 października 2020 r. dotyczy działań na rzecz likwidacji dzikich 

wysypisk śmieci. 

Przewodnicząca Komisji – LUCYNA TKACZUK poinformowała, że 

skarga została przekazana do komisji przez Przewodniczącego Rady Gminy  w 

celu jej rozpatrzenia. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, Pani Wójt 

złożyła na piśmie wyjaśnienia (Załącznik Nr 10 do protokołu). Radni otrzymali 

materiały w formie elektronicznej, do dnia posiedzenia komisji nie zgłosili 

uwag. Radna LUCYNA TKACZUK zwróciła uwagę, że Skarżący pisząc skargi 



zaczyna gubić się w treści, ponieważ stosując zwrot „skarga na brak 

zaniedbania”,  Skarżący w końcu docenił pracę Wójta Gminy, szkoda jednak, że 

w dalszej części tekstu są sformułowane zarzuty.  

Odnosząc się do wyjaśnień Wójta Gminy, Przewodnicząca Komisji 

poinformowała, że nie ma możliwości jednorazowego zlikwidowania wysypisk 

powstałych w latach 70-ych, co jest zadaniem kosztownym, a ewidencja 

„dzikich wysypisk” nastąpi podczas sporządzania projektu „Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Bielsk Podlaski”. Zdaniem Przewodniczącej Komisji 

mieszkańcy do dzisiaj są nieuświadomieni, co robić ze śmieciami. Problem 

polega również na tym, że odpady przywożą na teren naszej gminy również 

mieszkańcy gmin ościennych. Nie bez znaczenia jest sytuacja finansowa gminy, 

ponieważ nie można przeznaczyć wszystkich pieniędzy na likwidację śmietnisk. 

Będzie to prowadzone  sukcesywnie. Nawiązując do postulatu Skarżącego o 

przyjęcie przez Radę Gminy stosownej uchwały, radna LUCYNA TKACZUK 

zwróciła uwagę na podmioty uprawnione do inicjatywy uchwałodawczej. 

Powiedziała, że zastanawia się nad tym, co Skarżący zrobił w kierunku 

likwidacji wysypisk w czasie, gdy był radnym. 

O głos poprosiła radna ALINA KORSZAK, ale Przewodnicząca Komisji nie 

udzieliła głosu, stwierdzając, że radna mogła swoje uwagi zgłosić wcześniej 

zgodnie z pismem przekazanym członkom komisji. Powiedziała, że udzieli 

głosu radnej w punkcie „Sprawy różne”. ALINA KORSZAK wyraziła swoje 

niezadowolenie z decyzji Przewodniczącej, komunikując, że chciała powiedzieć 

coś istotnego w omawianym zakresie dotyczącym zaśmiecania gminy. Na 

prośbę Pani Wójt, radna poinformowała, że nie odebrała wiadomości n/t 

zgłaszania uwag do przekazanego członkom komisji materiału.  

Następnie Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie - kto jest „za” 

uznaniem skargi za bezzasadną ? W głosowaniu jawnym Komisja  większością 

głosów (obecnych 4 radnych, 3 głosy „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”) przyjęła wniosek o skierowanie na sesję Rady Gminy 

wniosku o uznanie skargi z dnia 6 października 2020 r. na Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski za bezzasadną. Opinia komisji wyrażona w tym głosowaniu zostanie 

przekazana Przewodniczącemu Rady Gminy. 

 

Ad. 6) „Sprawy bieżące”.  

W powyższym punkcie radna ALINA KORSZAK powiedziała, że nie będzie się 

wypowiadać, natomiast o głos poprosił (…..). Powiedział, że jest pełen podziwu 

dla erudycji prowadzącej posiedzenie oraz radnych, wyraził uznanie dla Pani 

Wójt, uznał za „mistrzostwo świata” rozpatrzenie i odrzucenie w ciągu 30 minut 

wszystkich skarg. 

Obserwujący przebieg posiedzenia radny JERZY ONACIK, zapytał, czy od 

początku kadencji, chociaż jedna skarga została uznana za zasadną ? 



Przewodnicząca Komisji LUCYNA TKACZUK stwierdziła, że nie było skarg 

zasadnych, natomiast Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW 

OLSZEWSKI przypomniał, że na identyczne pytanie radnego udzielił już 

odpowiedzi na poprzedniej sesji Rady Gminy.  

Innych spraw nie  zgłoszono. W związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Przewodnicząca Komisji radna LUCYNA TKACZUK zamknęła 

posiedzenie komisji. 

 

Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienie o posiedzeniu komisji; 

2. Lista obecności; 

3. Skarga z dnia 25 września 2020 r.  na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski (dotyczy współpracy z organizacjami pozarządowymi); 

4. Stanowisko Wójta Gminy w sprawie skargi z dnia 25 września 2020 r.; 

5. Skarga z dnia 27 września 2020 r.  na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski (dotyczy nieudostępniania w stosownym terminie informacji 

publicznej); 

6. Stanowisko Wójta Gminy w sprawie skargi z dnia 27 września 2020 r.; 

7. Skarga z dnia 1 października 2020 r.  na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski (dotyczy braku rzetelnej odpowiedzi Wójta Gminy); 

8. Stanowisko Wójta Gminy w sprawie skargi z dnia 1 października 2020 r.; 

9. Skarga z dnia 6 października 2020 r.  na działalność Wójta Gminy Bielsk 

Podlaski (dotyczy działań na rzecz likwidacji dzikich wysypisk śmieci); 

10.  Stanowisko Wójta Gminy w sprawie skargi z dnia 6 października 2020 r. 

Protokołowała: 

 /-/Ala Wawulska     Przewodnicząca Komisji: 

        Lucyna Tkaczuk ……… 

 

        Członkowie Komisji: 

1. Mikołaj Kiryluk …….. 

 

2. Alina Korszak ……… 

 

 

3. Alina Kruk ……….. 


